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KONTROWERSJE

Wprowadzono ogra-
niczenia dotyczące 
sprzedaży napojów 
energetycznych. Ma to 
utrudnić młodym oso-
bom dostęp do pro-
duktów zawierających 
kofeinę i taurynę.

1 stycznia  wszedł w 
życie zakaz sprzedaży 
energetyków osobom 
niepełnoletnim. To po-
mysł posła klubu PiS - 
ministra sportu Kamila 
Bortniczuka. Pod pro-
jektem podpisali się po-
słowie PiS i niezrzesze-
ni. W czwartek (13 lipca) 
sejm uchwalił noweliza-
cję Ustawy o zdrowiu 
publicznym traktującą 
napoje energetyczne 
podobnie jak alkohol. 
Specjaliści z zakresu 
medycyny ostrzegają: 
- napoje energetyczne 
uzależniają. Do tego 
niekorzystnie wpływają 
na serce i często zawie-
rają ogromną dawkę cu-

kru.  - Może to chociaż w 
niewielkim stopniu ogra-
niczy spożycie energe-
tyków przez małolatów. 
Tyle złego wokół się 
dzieje, tyle się słyszy o 
uzależnieniach. Trzeba 
szukać sposobów, żeby 
z tym walczyć, skoro tłu-
maczenie nie pomaga. 
Młodzi  wmawiają  so-
bie, że te napoje dają 
tzw. kopa, dodają ener-
gii, gdy trzeba się uczyć. 
A to bzdura  - mówi pani 
Natalia, mama 12-let-

Fot. MŁ, KMP

Sprzedaż napojów energetycznych nieletnim pod kontrolą

Materiał zamawiany

niego Kacpra. Młodzie-
ży nie bardzo podoba 
się jednak taka forma 
troski o ich zdrowie. - 
Władza traktuje nas jak 
niemyślących idiotów i 
kolejny raz nam czegoś 
zakazuje. To ingerencja 
w naszą wolność. Każ-
dy ma prawo sam decy-
dować co jest dla niego 
dobre, a co nie -  usły-
szeliśmy od oburzonego 
Krzysztofa, ucznia ko-
szalińskiego Ekonoma.

Według definicji napój 
energetyczny to środek 
spożywczy w którego 
składzie znajduje się 
kofeina lub tauryna w 
proporcji przewyższa-
jącej 150 mg na litr, z 
wyłączeniem substancji 
występujących w nich 
naturalnie. Zgodnie z 
ustawą producent i im-
porter napojów energe-
tycznych obowiązkowo  
musi umieścić na opa-
kowaniu czytelną oraz 
widoczną informację o 
treści „napój energety-
zujący” lub „napój ener-
getyczny”. Za brak ta-

kiego oznaczenia grozi 
grzywna do 200 000 zł 
lub nawet kara pozba-
wienia wolności.  Usta-
wą wprowadzono także 
sankcje dla sprzedają-
cych napoje z dodat-
kiem kofeiny lub tauryny 
osobom poniżej 18. roku 
życia na terenie szkół 
oraz w automatach. Wy-
kroczenie to zagrożone 
jest karą grzywny do 
2000 zł. Tej samej karze 
będzie podlegał kierow-
nik zakładu handlowego 
lub gastronomicznego, 
który dopuszcza się 
tego wykroczenia przez 
brak wystarczającej 
kontroli. Policjanci  już 
ruszyli w teren i zapo-
wiadają, że nie będzie 
taryfy ulgowej, także dla 
tych, którzy na prośbę 
młodych będą im ku-
pować napoje energe-
tyczne. Dodajmy, że w 
przypadku wątpliwości 
co do pełnoletności ku-
pującego, sprzedawca 
może żądać okazania 
dokumentu potwierdza-
jącego wiek klienta.
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POLITYKA

Adam Bochra, Mał-
gorzata Chodkow-
ska, Tomasz Czu-
czak, Jan Kuriata 
- to zaledwie kilka 
osób, które tworzą 
drużynę prezydenta 
Piotra Jedlińskiego. 
I choć kampania sa-
morządowa jeszcze 
oficjalnie się nie roz-
poczęła, w mieście 
już można zauważyć 
pierwsze bilbordy.

„Dumni! Z Koszalina” – 
pod takim hasłem pre-
zydent będzie prowa-
dził swoją kampanię 
wyborczą. - Spaceru-
jąc każdego dnia uli-
cami naszego miasta 
widzę efekty pracy ty-
sięcy ludzi, którzy na-
zywają Koszalin swoim 
domem. Od wielu lat w 
mojej codziennej pracy 
towarzyszy mi poczu-
cie odpowiedzialności 

„Przyszłość jest w naszych rękach” Kampania wystartowała
i obowiązku ale też 
dumy z naszego mia-
sta. Jestem Dumny z 
Koszalina i naszych 
mieszkańców, z tego, 
co wspólnie osiągnęli-
śmy - mówił Piotr Je-
dliński. Prezydent już 
w lutym ubiegłego roku 
zapowiedział start w 
zbliżających się wybo-
rach samorządowych 
z własnego komitetu. 
We wtorek (9 stycz-
nia) oficjalnie ogłosił 
start swojej kampanii. 
- Mamy opracowa-
ny szczegółowy plan 
rozwoju Koszalina do 
2030 roku. Powstał 
on na bazie szerokich 
badań i konsultacji 
społecznych z miesz-
kańcami i wszystkimi 
środowiskami naszego 
miasta. Wiemy dokąd 
zmierzamy - zapew-
niał Tomasz Czuczak, 
sekretarz miasta.

Prezydenta Piotra 
Jedlińskiego popie-
rają samorządowcy, 

przedstawiciele świa-
ta sportu, biznesu i 
kultury. Oficjalnie za-
prezentowano troje 
kandydatów do Rady 
Miejskiej. O manda-
ty ubiegać się będą: 
Małgorzata Chodkow-
ska z fundacji „Poko-
loruj świat”, Damian 
Zydel - organizator 
festiwalu koszykówki 
ulicznej Trio Basket 
oraz Adam Bochra - 
przewodniczący Rady 
Osiedla Unii Europej-
skiej. - Pochodzimy 
z różnych środowisk. 
Mamy różnorodne 
doświadczenie i za-
interesowania. Sza-
nujemy jednak swoje 
poglądy wierząc, że 
to co najlepsze dla 
Koszalina, można 
osiągnąć współpracą 
i determinacją. Łączy 
nas chęć działania i 
rozwijania naszego 
ukochanego miasta - 
zapewniał  radny Mar-
cin Waszkiewicz.     M

Fot. UM

języcznym, a w tech-
nikach również wyniki 
egzaminów zawodo-
wych. Zasady Ran-
kingu ustaliła Kapituła 
pod przewodnictwem 
dr hab. Ryszarda Ko-
ziołka,  rektora Uni-

wersytetu Śląskiego, 
wspólnie z przedsta-
wicielami komitetów 
głównych olimpiad i 
dyrektorami OKE .

Tradycyjnie wśród 
najlepszych szkół w 
Polsce znalazły się 

również koszalińskie 
szkoły, wśród nich naj-
wyższe noty mają: I 
Liceum Ogólnokształ-
cące im. Stanisława 
Dubois, dyrektor Pa-
weł Rudecki (Złota 
Szkoła 2024) – 140 

Fot. KP

EDUKACJA

Miesięcznik Per-
spektywy ogłosił wy-
niki Ogólnopolskie-
go Rankingu Szkół 
P o n a d p o d s t a w o -
wych. Po raz kolejny 
wśród najlepszych 
szkół w Polsce zna-
lazły się koszaliń-
skie placówki. 

Ranking uwzględnia 
szkoły, w których ma-
turę w maju 2023 r. 
zdawało minimum 12 
maturzystów, a wy-
niki średnie z języka 
polskiego i matema-
tyki zdawanych obo-
wiązkowo na maturze 
były nie mniejsze niż 
0,75 średniej krajowej. 
Wzięto pod uwagę wy-
niki egzaminu matu-
ralnego ze wszystkich 
przedmiotów obowiąz-
kowych i dodatkowych 
oraz egzaminy języko-
we na poziomie dwu-

Wiemy jakie Koszalińskie szkoły zostały najwyżej ocenione
miejsce w Rankingu 
Liceów Ogólnokształ-
cących 2024 (5 miej-
sce w województwie) 
– 80 miejsce w Rankin-
gu Szkół Olimpijskich 
2024. – 151 miejsce w 
Rankingu Szkół Matu-
ralnych 2024.  

II Liceum Ogólno-
kształcące im. Włady-
sława Broniewskiego, 
dyrektor Bogusława 
Hordyńska (Srebrna 
Szkoła 2024) – 280 
miejsce w Rankingu 
Liceów Ogólnokształ-
cących 2024 (8 miej-
sce w województwie) 
– 84 miejsce w Ran-
kingu Szkół Olimpij-
skich 2024. 

W Zespole Szkół 
Nr 1 im. Mikołaja Ko-
pernika: - Technikum 
Ekonomiczne – 221 
miejsce w Rankingu 
Techników 2024 (8 
miejsce w wojewódz-
twie); Srebrna Szkoła 
2024.  - Technikum Za-
wodowe – 290 miejsce 

w Rankingu Techni-
ków 2024 (13 miej-
sce w województwie), 
Srebrna Szkoła 2024.  
- Technikum Handlo-
we – 407 miejsce w 
Rankingu Techników 
2024 (18 miejsce w 
województwie); Brą-
zowa Szkoła 2024. 

W Zespole Szkół Nr 
9 im. Romualda Trau-
gutta: - Technikum 
Elektroniczne – 493 
miejsce w Rankingu 
Techników 2024 (22 
miejsce w wojewódz-
twie), Brązowa Szko-
ła 2024. 

Zgodnie z zasada-
mi przyjętymi przez 
Fundację Edukacyjną 
Perspektywy, zajęcie 
określonego miej-
sca w rankingu daje 
szkole prawo do uży-
wania w 2024 roku i 
w latach następnych 
tytułu honorowego 
„Złotej”, „Srebrnej” 
lub „Brązowej” Szko-
ły 2024.                    M

W Koszalinie bez zmian. Od lat najlepszą szkołą w rankingu jest I Liceum 
Ogólnokształcące imieniem Stanisława Dubois.
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INWESTYCJA

Właściciel Związ-
kowca złożył nowy 
wniosek o zgodę na 
rozbiórkę wieżowca. 
Planuje rozpoczęcie 
prac w lutym.

Przedsiębiorca chce aby 
do maja teren był całko-
wicie uprzątnięty. Reali-
zacja jest uzależniona 
od decyzji władz miasta. 
Urzędnicy mają teraz za 

zadanie przeanalizować 
dokumenty. Jedno z 
kluczowych kryteriów to 
bezpieczeństwo okolicz-
nych mieszkańców.

Rozbiórka Związkow-
ca to szansa na rozwój 
tej części miasta. Zgod-
nie z planem zagospo-
darowania, na działce, 
po zakończonej roz-
biórce, będzie można 
postawić budynek się-
gający do 12 metrów, 
co odpowiada pięciu 
kondygnacjom.           M

Fot. KP

Wkrótce rozbiórka

wydaje się duża, to w 
kontekście moderniza-
cji wystarczy na mniej 
więcej połowę prac. Do-
tacja ma być wykorzy-
stana na zapewnienie 
dodatkowego bezpie-
czeństwa studentom, 
uwzględniając nowe 
normy bezpieczeństwa 
przeciwpożarowego.

Państwowa Wyższa 
Szkoła Zawodowa w 
Koszalinie otrzymała 
dotację w wysokości po-
nad 410 tysięcy złotych 
na prace naprawczo-in-
stalacyjne w Domu Stu-
denta. Planowane są 
m.in.: wymiana zbiorni-
ka zapasowego wody, 
instalacja nowej stacji 

uzdatniania wody, mon-
taż nowych napędów 
i sterownika zaworów 
mieszających, a także 
remonty pokoi z łazien-
kami oraz częściowa 
wymiana wyposażenia i 
pościeli. Prace mają być 
realizowane w drugim i 
trzecim kwartale bieżą-
cego roku.                     M

Fot. MNiSW

UCZELNIE

Za nami inaugura-
cyjne posiedzenie 
plenarne Rady Do-
skonałości Naukowej  
w ramach nowej ka-
dencji. W spotkaniu 
uczestniczył Minister 
Nauki Dariusz Wie-
czorek. Ogłoszono 
przyznanie 150 milio-
nów złotych dofinan-
sowania na rozwój i 
modernizację domów 
studenckich dla 87 
uczelni wyższych w 
Polsce.

W ramach tej inicjatywy 
Politechnika Koszaliń-
ska otrzymała blisko 2 
miliony złotych. Kanc-
lerz. Artur Wezgraj, pod-
kreśla znaczenie tego 
wsparcia, szczególnie 
dla jednego z domów 
studenckich wymagają-
cego przystosowania do 
przepisów przeciwpoża-
rowych. Mimo, że kwota 

Fundusze na remonty akademików

Materiał zamawiany Materiał zamawiany
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MEC stawia na dekarbonizację i ekologiczne źródła ciepła
Partner strony: Mec Koszalin

CIEPŁO SYSTEMOWE

Miejska Energetyka 
Cieplna przygotowuje 
się do budowy koge-
neracji gazowej, umoż-
liwiającej jednoczesne 
wytwarzanie prądu i 
ciepła. Firma otrzyma-
ła dofinansowanie z 
Narodowego Fundu-
szu Ochrony Środowi-
ska i Gospodarki Wod-
nej. Dostawca ciepła 
systemowego dla Ko-
szalina i Sianowa chce 
stworzyć nowe eko-
logiczne źródło ciepła 
i energii elektrycznej. 
W środę (17 stycznia) 
zorganizowano na ten 
temat konferencję. 

Budowa instalacji ko-
generacyjnej, zasilanej 
gazem, to kolejny krok 
Miejskiej Energetyki 
Cieplnej ku dekarboni-
zacji procesu produkcji 
ciepła. - Inwestycja to 
jeden z etapów proce-
su, ujętego w strategii 
firmy. Zmierzamy do 
tego, by do 2030 roku, 
Koszalin odszedł od 
węgla - mówił prezy-
dent Piotr Jedliński. Dla-
czego to takie istotne? 
- Przede wszystkim ze 
względów ekologicz-
nych. Spalanie węgla 
powoduje chociażby 
powstawanie pyłów. Te, 
dzięki nowoczesnym fil-
trom, są w ciepłowniach 
MEC wychwytywane 
praktycznie w całości. 
Spalaniu towarzyszy 
jednak również emisja 
do atmosfery dwutlenku 
węgla, jednego z gazów 
powodujących efekt 
cieplarniany - wyjaśnia 
Robert Mania, Prezes 
Zarządu MEC. - Nie bez 
znaczenia są również 
coraz większe opłaty za 
emisję CO2, a także nie-
chęć instytucji i banków 
do finansowania firm, 
wykorzystujących tech-
nologie oparte na spala-
niu węgla.

Czym jest instalacja 
kogeneracyjna, opala-

Marek
Łagocki

na gazem? W wielkim 
skrócie pozwala ona na 
jednoczesną produkcję 
prądu i ciepła. Pozwala 
uniknąć strat energii, po-
trzebnej do wytworzenia 
prądu i ciepła, gdyby pro-
dukować je osobno. Dla 
przykładu – w elektrow-
niach, wytwarzających 
prąd, średnio aż 60% 
energii ulatuje w powie-
trze z kominów wraz ze 
spalinami oraz z chłodni 
kominowych pod posta-
cią ciepła, które w tym 
procesie jest odpadem. 
Kogeneracja pozwala 
wychwycić to ciepło i 
skierować do sieci cie-
płowniczej. Taka właśnie 
instalacja ma powstać w 
Koszalinie. Będzie mia-
ła moc nie mniejszą niż 
10 MW (5,06 MW ener-
gii cieplnej i  5,36 MW 
energii elektrycznej). Dla 
porównania, ciepłownie 
MEC dysponują obec-
nie mocą 134 MW ener-
gii cieplnej. Kogeneracja 
nie zastąpi więc w pełni 
kotłów węglowych i kotła 
gazowego, ale pozwo-
li podnieść sprawność 
miejskiej sieci ciepłowni-
czej, będzie zapobiegać 
awariom oraz wpłynie 
na optymalizację prze-
syłu ciepła do poszcze-
gólnych części miasta. 
Przede wszystkim zaś 
sprawi, ze koszaliński 
system ciepłowniczy 
stanie się efektywny 
energetycznie w czasie 
wymaganym przez unij-
ne przepisy (systemy 
ciepłownicze, które nie 
osiągną takiego statusu, 
nie będą mogły liczyć na 
jakiekolwiek wsparcie 

finansowe, a to może 
oznaczać drastyczne 
podwyżki cen ciepła).

Inwestycja ma być 
realizowana na terenie 
MEC przy ul. Słowiań-
skiej obok działającej cie-
płowni. Planowane jest: 
przygotowanie projektu 
inwestycyjnego, w tym 
dokumentacji projekto-
wej, studium wykonalno-
ści, uzyskanie koncesji, 
a także  budowa źródła 
wytwarzania energii 
cieplnej (5,06 MWt) i 
elektrycznej (5,36 MWe) 
w jednostce kogenera-
cji gazowej. W planach 
jest też budowa maga-
zynu energii cieplnej o 
pojemności 250 m sze-
ściennych. Termin za-
kończenia inwestycji to 
grudzień 2025 roku. Jest 
on jednak uzależniony 
m.in. od otrzymania de-
cyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach oraz 
pozwolenia na budo-
wę, a przede wszystkim 
od wydania warunków 
przyłączenia do sieci 
energetycznej przez 
Energę Operator.  Może 
się więc przesunąć na 
połowę 2026 roku. Koszt 
realizacji inwestycji to 40 
mln złotych. To pokazu-
je, jak wielkie pieniądze 
potrzebne, by zrezygno-
wać z węgla, a w dalszej 
kolejności także z innych 
paliw kopalnych. MEC 
na budowę instalacji 
kogeneracyjnej uzyskał 
wsparcie z Narodowego 
Funduszu Ochrony Śro-
dowiska i Gospodarki 
Wodnej. Pożyczka bę-
dzie spłacana do grud-
nia 2038 roku. 

19 stycznia 2024 koszalininfo.pl
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„Czas zadbać o przyszłość naszą, naszych dzieci i wnuków”

pobliskiego mia-
steczka, czy może na 
prezydenta Koszali-
na?

Wiem, że wiele osób 
czeka z niecierpliwo-
ścią na decyzje jakie 
podejmiemy. Pojawiło 
się również wiele plo-
tek. Muszę jednak jesz-
cze poprosić o chwilę 
cierpliwości. Od kilku 
tygodni, razem z na-
szym kilkudziesięcio-
osobowym zespołem 
prowadzimy rozmowy 
z szefami struktur No-
wej Lewicy dotyczące 
formuły w jakiej wy-
startujemy. Myślę, że w 
ciągu najbliższych ty-
godni wszystko będzie 
jasne .

Dlaczego Lewica?

Prowadziliśmy rozmo-
wy z różnymi środo-
wiskami politycznymi. 
Wiele partii i organi-
zacji kontaktowało się 
z nami i chciało by-
śmy zasilił ich szeregi. 
Większość naszych 
postulatów pasowało 
jednak do programu 
Nowej Lewicy. Wspól-
nie ustaliliśmy więc, 
że to najlepsza droga 
dla naszego ruchu. 
Koszalińska lewica 
potrzebuje młodych 
kadr, dynamicznego i 
sprawnie działającego 
lidera oraz delikatne-
go odświeżenia wize-
runku. Na szczęście 
to struktura otwarta na 
nowe możliwości. Two-
rzą ją przyjaźni ludzie, 
którym zależy na przy-
szłości tej części Po-

morza Zachodniego. 
Najważniejsze są dla 
nas: równość, prawa i 
dobrobyt mieszańców.

Co chciałbyś wnieść 
do życia publiczne-
go angażując się w 
politykę?

Ci co mnie znają i zdą-
żyli poznać wiedzą, że 
jestem wizjonerem, 
który ciężką pracą do-
chodzi do założonych 
celów. Do zrobienia 
jest bardzo dużo. Przez 
ostatnie osiem lat nasz 
region miał ograniczo-
ny dostęp do środków 
rządowych oraz woje-
wódzkich. Jako miesz-
kaniec Koszalina czuję 
się oszukany, bo liczy-
łem na większe środki 
unijne oraz centralne 
na rozwój Koszalina, 
Sławna, Szczecin-
ka, Darłowa i innych 
mniejszych miejsco-
wości w naszych po-
wiatach. Wspólnie 
chcemy wnieść do ży-
cia publicznego świe-
żość oraz determina-
cję, z którą będziemy 
ubiegać się o dofinan-
sowanie służby zdro-
wia, edukacji, kultury 
i pracowników samo-
rządowych... Koniecz-
ne są zmiany dotyczą-
ce praw kobiet i osób 
dyskryminowanych. 
Trzeba sprzeciwiać 
się nacjonalizmowi, 
rasizmowi, homofobii i 
fanatyzmowi. Potrzeb 
jest wiele, również 
tych bardziej lokalnych 
m.in. w sołectwach, czy 
na osiedlach i tu mogę 
obiecać, że do każdej 

Fot. MŁ

POLITYKA

Rozmowa z redakto-
rem Markiem Łagoc-
kim, który w ostatnich 
wyborach kandydo-
wał do senatu a teraz 
planuje start w wy-
borach samorządo-
wych.

Za Tobą pierwsza 
kampania. Zapowie-
działeś wówczas, że 
żaden głos nie zosta-
nie zmarnowany…  

Wynik tamtejszego 
głosowania mnie nie 
zaskoczył. Polaryzacja 
społeczeństwa i upar-
tyjnienie senatu spo-
wodowało, że mandat 
zdobył kandydat Koali-
cji Obywatelskiej. Sam 
dołożyłem do tego rów-
nież swoją cegiełkę. 
Udało się na przykład 
przyłapać współpra-
cownika kandydata PiS 
na niszczeniu mate-
riałów wyborczych, co 
wytknąłem Andrzejo-
wi Jakubowskiemu na 
debacie. Od początku 
tę kampanię traktowa-
łem jako rozbiegówkę. 
Moją kandydaturę na 
senatora, dzięki pracy 
kilkudziesięciu osób 
z naszej drużyny, po-
parło jednak blisko 11 
tysięcy mieszkańców 
powiatów: koszaliń-
skiego, sławieńskiego 
oraz szczecineckiego. 
Nasz wynik w tych po-
wiatach był wyrównany, 
co pokazuje, że żmud-
na praca oraz dotarcie 
do niemalże każdego 
domu i liczne rozmowy 
przyniosły efekty. War-
to zaznaczyć, że w tych 
wyborach szedłem bez 
partyjnego szyldu, więc 
wyborcy oddali świado-
me głosy na moją oso-
bę. Z całego serca im 
za to dziękuję.

Przed nami kampania 
wyborcza do samo-
rządu. Jakie masz 
w związku z tym 
plany? Zamierzasz 
startować do sejmi-
ku województwa, na 
burmistrza jakiegoś 

sprawy podchodzimy 
indywidualnie i inter-
weniujemy na bieżąco. 
Dla nas najważniejszy 
jest bezpośredni kon-
takt z mieszkańcami i 
walka z codziennymi 
bolączkami.

Przyjmiesz legityma-
cję partyjną?

Oczywiście. W sze-
regi Nowej Lewicy 
dołączę ja, ale też ze-
spół ludzi, który szedł 
ze mną do wyborów 
senackich. To dla nas 
szansa by kształtować 
naszą małą ojczyznę. 
Chcemy mieć wpływ 
na przyszłość naszych 
dzieci i wnuków. Pa-
miętajmy, że w poje-
dynkę nie jesteśmy w 
stanie wiele zmienić. 
Działając w grupie do-
świadczonych osób: 
przedsiębiorców, stu-
dentów, samozatrud-
nionych, przedstawi-
cieli służby zdrowia 
czy edukacji jesteśmy 
jednak  w stanie prze-
nosić góry.

Fot. archiwum prywatne
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Orły od Piotra Jedlińskiego uznaniem dla wyróżniających się firm, szkół, fundacji oraz instytucji kulturalnych i sportowych
WYRÓŻNIENIA

Prezydent Kosza-
lina Piotr Jedliński 
wręczył zasłużonym 
mieszkańcom Ko-
szalińskie Orły. Uro-
czystość  odbyła się 
w poniedziałek (15 
stycznia) w Filharmo-
nii Koszalińskiej. Nie 
zabrakło uczty mu-
zycznej. Filharmonicy 
zagrali koncert z mu-
zyką filmową. 

Prezydent spotkał się 
z mieszkańcami. Pod-
sumował stary rok i 
podziękował za do-
tychczasową pracę na 
rzecz miasta -  Takie 
spotkania są dla mnie 
osobiście wielkim prze-
życiem. Cieszę się, że 
razem integrujemy się 
wokół naszego mia-
sta i wspólnych spraw 
- mówił Piotr Jedliński. 
Prezydent zapowiedział 
też, że rok 2024 będzie 
początkiem dalszych 
wielkich zmian w mie-
ście. Po przemówie-
niach przyszedł czas 
na wręczenie Koszaliń-
skich Orłów. W dziedzi-
nie Gospodarka wyróż-
nienie otrzymała firma: 
E. LINK SP. Z O.O. „za 
działalność gospodar-
czą i społeczną oraz 
nieustający rozwój.” 
Firma produkuje okna 
i drzwi z PCV. Posiada 
dwa zakłady produk-
cyjne w Koszalinie i 
zatrudnia łącznie około 
100 osób. W 2023 roku 
znalazła się w czołówce 
prestiżowego rankingu 
miesięcznika „Forbes” 
i tygodnika „Puls Biz-
nesu”. Została doce-
niona i nagrodzona za 
systematycznie rosną-
ce dochody i stabilny 
wzrost. Jest aktywna w 
lokalnym środowisku. 
Wspiera organizacje 
charytatywne, kultural-
ne i sportowe - m.in. 
dostarczyła okna do re-
montowanej kamienicy, 
w której teraz mieszkają 
samotne mamy z dzieć-
mi, pomogła w remon-
cie świetlicy środowi-
skowej. Firma jest także 

głównym sponsorem 
drużyny piłkarzy ręcz-
nych Gwardii Koszalin.

W dziedzinie Innowa-
cja  wyróżnienie przy-
padło firmie 4TECH 
- „za wyznaczanie no-
wych trendów w branży 
i nieustający rozwój”. 
Firma została założona 
w maju 2014 roku. Ce-
lem jej działalności jest 
produkcja stolarki alum-
iniowej oraz z PCV, rów-
nież hal namiotowych 
i hal stalowych. Firma 
zaczęła także produko-
wać energooszczędne, 
całoroczne ogrody zi-
mowe oraz nowocze-
sne pergole. W 2019 
roku została wyróżnio-
na w kategorii Praco-
dawca Roku Pomorza, 
a w  2023 została wy-
różniona w rankingu 
Forbes, w kategorii firm 
na poziomie od 5 do 
50 milionów przycho-
du. Firma 4 TECH jest 
również bardzo aktyw-
na w lokalnych przed-
sięwzięciach oraz ak-
cjach charytatywnych; 
zawsze gotowa nieść 
pomoc potrzebują-
cym, wspierać projekty 
młodych, propagować 
sport, zdrowy styl życia 
oraz brać udział w róż-
norodnych imprezach 
okolicznościowych or-
ganizowanych w regio-
nie.

W dziedzinie Kul-
tura wyróżnienie od 
prezydenta Koszalina 
otrzymało wydarzenie 
„CNS HIP HOP JAM” 
- „za  działalność na 
rzecz koszalińskiej kul-
tury oraz reaktywację 
ogólnopolskiej impre-
zy promującej sztukę 
uliczną”. Chodzi o re-
aktywację po 20 latach 
pionierskiej imprezy 
hip – hopowej, podczas 
której powstała wyjąt-
kowa galeria street artu 
i graffiti, w wykonaniu 
artystów z całej Polski. 
Historia tego kultural-
nego wydarzenia sięga 
2003 roku, kiedy artyści 
z całej Polski wykona-
li pierwsze malunki na 
ścianach garaży przy 
ul. Chałubińskiego ak-
tywizując młodzież i za-

chęcając ją do kreatyw-
nego spędzania czasu. 
Reaktywacja imprezy 
to doskonała okazja 
aby, po raz kolejny po-
kazać młodym ludziom, 
że życie dzieje się poza 
ekranami nowocze-
snych technologii. CNS 
Hip Hop Jam to nie 
tylko graffiti. Impreza 
przyciągnęła do Kosza-
lina artystów z różnych 
dziedzin sztuki, muzy-
ków, DJ - ów i tancerzy 
breakdance.

W dziedzinie Społecz-
na Odpowiedzialność 
wyróżnienie zostało 
przyznane dla Fundacji 
Pokoloruj Świat - „za 
aktywizację społeczno-
ści lokalnych, promo-
wanie i wzmacnianie 
konkurencyjności regio-
nu oraz rozwój turysty-
ki, kultury i innowacji”. 
Fundację założono w 
czerwcu 2013 roku z 
inicjatywy grupy nieza-
leżnych i energicznych 
mieszkanek Koszalina. 
Jednym z głównych ce-
lów organizacji jest ak-
tywizacja społeczności 
lokalnych, promowanie 
oraz wzmacnianie kon-
kurencyjności regionu. 
Fundacja wspiera roz-
wój turystyki, kultury, 
innowacji oraz techno-
logii. Jej działalność to 
również praca na rzecz 
rozwoju edukacji, spor-
tu oraz ochrony zdrowia 
oraz wiele działań cha-
rytatywnych. 

Za działalność spo-
łeczną, zdrowotną i 
edukacyjną na rzecz 
mieszkańców Kosza-
lina wyróżnienie przy-
padło dla Przychodni 
Sanatus. Firma została 
założona w 2002 roku 
przez Sergiusza Kar-
żanowskiego. Od 22 
lat cieszy się ogrom-
ną popularnością. W 
2015 roku Sergiusz 
Karżanowski wraz z 
nowym wspólnikiem – 
Aleksandrą Kosovets 
postanowili rozszerzyć 
działalność. Głównym 
założeniem przychodni 
jest nieustanna dbałość 
o zdrowie i kondycję pa-
cjentów. Na dzień dzi-
siejszy Sanatus to już 

sześć poradni (trzy na 
terenie Koszalina oraz 
trzy poradnie w regio-
nie) i łącznie ok 25 000 
pacjentów. Poradnia 
Lekarzy Rodzinnych 
oferuje pełen zakres 
świadczeń medycz-
nych w ramach NFZ 
oraz prywatne zabiegi 
z zakresu rehabilitacji, 
fizykoterapii. Na szcze-
gólną uwagę zasługuje 
fakt, że w okresie pan-
demii przychodnie do-
stępne były przez 24 
h na dobę świadcząc 
swoją pomoc zarówno 
zdrowotną, jak i eduka-
cyjną. 

W dziedzinie Eduka-
cja Orły trafiły do Zespo-
łu Szkół Nr 1 w Koszali-
nie - „za konsekwentne 
podnoszenie jakości 
kształcenia ogólnego i 
zawodowego, promo-
wanie skutecznych 
metod nauczania i 
efektywne pozyskiwa-
nie środków zewnętrz-
nych, w szczególności 
funduszy Unii Europej-
skiej oraz za promocję 

Koszalina w regionie i 
Polsce.” Zespół Szkół 
nr 1 im. Mikołaja Ko-
pernika w Koszalinie to 
szkoła sukcesu, szko-
ła z pasją i pomysłami. 
Ekonom powstał we 
wrześniu 1945 roku. 
Była to pierwsza szkoła 
zawodowa w Koszali-
nie. Od września 1946 
roku szkoła mieści się 
przy ulicy Andersa. 
To placówka, która łą-
czy tradycję i nowo-
czesność. Już prawie 
siedemdziesiąt osiem 
lat kształci przyszłych 
znawców handlu, eko-
nomii, branży gastro-
nomicznej, ale również 
wychodzi naprzeciw 
oczekiwaniom współ-
czesnego rynku pracy. 
Przygotowuje także do 
zawodu przyszłych logi-
styków, specjalistów ra-
chunkowości, turystyki i 
hotelarstwa. Szkoła co 
roku jest uwzględniana  
w rankingu Perspektyw.

W dziedzinie Sport 
wyróżnienie zdobyło 
Stowarzyszenie Spor-

towe  Amsport w Kosza-
linie - KALK „za aktyw-
ność i zaangażowanie 
w propagowaniu aktyw-
ności fizycznej wśród 
mieszkańców Kosza-
lina”. Stowarzyszenie 
prowadzi rozgrywki Ko-
szalińskiej Amatorskiej 
Ligi Koszykówki, jest to 
najstarsza Liga Koszy-
kówki Amatorskiej, któ-
ra działa nieprzerwanie 
od 1976 roku. Groma-
dzi blisko 800 osób. W 
każdy weekend na par-
kietach koszalińskiego 
ZOS gra ponad 500 
zawodników nie tylko z 
Koszalina, ale także z: 
Białogardu, Karlina, Boni-
na, Słupska, Bobolic. Ta 
liga łączy ludzi w każdym 
wieku i z różnym doświad-
czeniem sportowym, daje 
szanse na sportowy tryb 
życia. Oprócz tego KALK 
współdziała z Koszaliń-
skim hospicjum. Praca lu-
dzi związanych z Amsport 
oraz KALK zasługuje na 
wyróżnienie także z po-
wodu zbudowania więzi 
ze sponsorami.

Fot. UM

Fotoreportaż
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Fot. KP

POMOC

Na rynku w Bobolicach 
odbył się kiermasz cha-
rytatywny zorganizo-
wany przez Burmistrz 
Bobolic i tamtejsze OSP. 
Kwestowano dla rodzin 
z Chmielna, które stra-
ciły swój dom w wyniku 
tragicznego pożaru w 
czwartek (28 grudnia).

Przypomnijmy, felernej 
nocy w akcji brało udział 
12 zastępów straży po-
żarnej. Pomimo ponad 
14 -godzinnej akcji ga-
śniczej budynek tzw. bliź-
niak uległ całkowitemu 
zniszczeniu. Dodatkowo 
spłonęła obora i szopa 
oraz dwa pojazdy. Na 
szczęście, nikt nie zo-
stał ranny. Mieszkańcy 
muszą jednak zaczynać 
wszystko od zera. Na 
szczęście mogą liczyć na 
lokalną społeczność. Na 
charytatywny kiermasz 
przybyli nie tylko smako-
sze skuszeni smakołyka-
mi przygotowanymi przez 
Koło Gospodyń, lecz tak-
że ludzie o wielkim sercu, 
którzy zwyczajnie chcieli 
wesprzeć potrzebujące 
rodziny – Powiedzieć, 
że to dobrzy sąsiedzi 
to zbyt mało, to bardzo 
dobrzy ludzie, którzy od 
zawsze pomagali innym. 
My też  pomagamy więc 
im w tych ciężkich chwi-
lach – usłyszeliśmy od 
mieszkańców Bobolic.  
Rezultatem wielkiej mo-
bilizacji było zebranie 
kwoty prawie 25 tysięcy 
zł. - To wzruszający do-
wód na siłę wspólnoty 
oraz zdolność lokalnej 
społeczności do jedno-
czenia się w obliczu trud-
ności. Mamy nadzieję, że 
inicjatywy tego typu będą 
kontynuowane, inspiru-
jąc do dalszych czynów 
dobroczynnych - ocenił 
redaktor Marek Łagoc-
ki.  Dla pokrzywdzonych 
rodzin powstała grupa 
na Facebooku, na której 
można wystawiać i licyto-
wać wszelkiego rodzaju 
przedmioty i rękodzieło, a 
nawet usługi. Wszystko, 
by ułatwić rodzinie powrót 
do normalności.              M

Mieszkańcy Bobolic wsparli poszkodowanych sąsiadów
19 stycznia 2024 koszalininfo.pl
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KULINARIA

Kuchnia gruzińska 
nadal robi furorę na 
świecie. Chinkali czy 
chaczapuri to jednak 
tylko podstawowe 
przykłady pysznych 
dań z tego kraju. Tym 
razem przedstawiamy 
Wam blinczyki, czyli 
wyborną przekąskę z 
mięsem mielonym.

Składniki
na naleśniki:

• około 2/3 kg                                     
mąki pszennej,

• 2 jajka,
• 1/4 szklanki mleka,
• sól,
• woda.

Składniki
na nadzienie:

• 0,5 kg karkówki            
lub szynki,

• 3 cebule,
• 1 ząbek czosnku,

• 0,5 łyżeczki kminu 
rzymskiego,

• 0,5 łyżeczki kolendry,
• 0,5 łyżeczki pieprzu.

Składniki
na dip:

• 200 ml śmietany 12%,
• 0,5 łyżeczki kolendry,
• 1 łyżka octu,

Fot. blog kulinarny nasztalerz.pl
•  1/2 łyżeczki pieprzu.

Sposób przygotowa-
nia farszu:

1. Mięso gotujemy przez 
co najmniej godzinę w 
osolonej wodzie.
2. Wyławiamy mięso 
i zostawiamy, by wy-
stygło. Dzielimy je na 

kawałki i mielimy elek-
tryczną maszynką do 
mięsa lub na korbkę.
3. Cebulę kroimy w 
drobną kostkę. Na 
patelni rozgrzewamy 
niewielką ilość oleju. 
Podsmażamy cebulę. 
Następnie dodajemy 
zmielone mięso oraz 
przyprawy i smażymy 
przez kilka minut, podle-
wając niewielką ilością 
bulionu (maksymalnie 
pół szklanki).
4. Gotowe nadzienie 
przekładamy do miski i 
odstawiamy do przesty-
gnięcia.

Sposób przygotowa-
nia naleśników:

1. Wszystkie składni-
ki na ciasto mieszamy 
mikserem. Musi być 
ono półpłynne, o kon-
systencji przypominają-
cej jogurt. Gdy wyjdzie 
za rzadkie, dodajemy 
mąki, gdy za gęste 
wody.

2. Rozgrzewamy małą 
patelnię, np. taką jak 
na jajecznicę, i smaży-
my naleśniki na śred-
nim ogniu. Powinny być 
dość cienkie.
Gotowe naleśniki odkła-
damy jeden na drugim.

Sposób przygotowa-
nia blinczyków:

1. Na każdym z nale-
śniczków nakładamy 
przy jednym z brzegów 
około 2 łyżki farszu.
2. Podwijamy przeciw-
ległe brzegi, a następ-
nie rolujemy blinczyki 
jak sajgonki.
3. Podsmażamy na ole-
ju na małym ogniu.
4. Podajemy ze śmie-
taną doprawioną pie-
przem, octem i kolen-
drą. 

Ten i wiele innych cie-
kawych przepisów 
znajdziecie na face-
booku i instagramie 
nasztalerz.pl.

Nietypowy smakołyk wprost z odległej Gruzji

19 stycznia 2024 koszalininfo.pl

POLITYKA

Po wyborach par-
lamentarnych troje 
polityków Lewicy 
pochodzących z na-
szego regionu za-
siada w rządowych 
ławach. To Stanisław 
Wziątek, Dariusz 
Wieczorek i Agniesz-
ka Kotula.

Stanisław Wziątek 
został powołany  na 
stanowisko podse-
kretarza stanu w Mi-
nisterstwie Obrony 
Narodowej. Dariusz 
Wieczorek obejmie 
urząd Ministra Nauki. 
Katarzyna Kotula zo-
stała zaś ministrą do 
spraw równego trakto-
wania. Kim są przed-
stawiciele Lewicy z 
naszego regionu? Sta-
nisław Wziątek to po-
lityk i samorządowiec 
pochodzący z Połczy-
na Zdroju. W latach 

Silna reprezentacja lokalnych polityków lewicy w rządzie
1994 – 2001 był burmi-
strzem tego miastecz-
ka, potem wojewodą 
zachodniopomorskim, 
a w V, VI, VII kadencji 
posłem na Sejm. Pełnił 
między innymi funkcję 
zastępcy przewodni-
czącego Sejmowej 
Komisji Administracji 
i Spraw Wewnętrz-
nych, przewodniczą-
cego Sejmowej Komi-
sji Obrony Narodowej 
i Sejmowej Komisji ds. 
Służb Specjalnych. Od 

23 listopada 2018 r. był 
radnym województwa 
zachodniopomorskie-
go i członkiem zarządu 
województwa zachod-
niopomorskiego.

Dariusz Wieczorek 
urodził się w Szcze-
cinie. W latach 1998-
2001 był wiceprezy-
dentem Szczecina. 
Sprawował też funkcję 
radnego Sejmiku Wo-
jewództwa Zachod-
niopomorskiego II, IV 
i V kadencji. Od 2019 

roku jest posłem. W 
Sejmie IX kadencji 
był członkiem Komisji 
Gospodarki Morskiej 
i Żeglugi Śródlądowej 
oraz Komisji do Spraw 
Energii, Klimatu i Ak-
tywów Państwowych, 
a także sekretarzem 
klubu parlamentarne-
go Lewicy. Jest wice-
przewodniczącym No-
wej Lewicy.

Katarzyna Kotula 
pochodzi ze Szczeci-
na, natomiast w tych 
wyborach startowała 
z okręgu gdańskiego. 
Część dzieciństwa 
spędziła w Berlinie, 
jako młoda dziewczy-
na wyjechała na sty-
pendium do Stanów 
Zjednoczonych. Teraz 
będzie czuwać nad 
równym traktowaniem 
różnych przedstawi-
cieli społeczeństwa, 
od osób LGBT, po-
przez niepełnospraw-
nych, a na kobietach 
kończąc.                   M

SŁUŻBY

Koszalińscy policjan-
ci zatrzymali oso-
bę, która może mieć 
związek z kradzieżą 
defibrylatora do któ-
rej, doszło w miniony 
weekend na terenie 
miasta. 45- latek już  
przebywa w policyj-
nym areszcie.

W miniony weekend 
przy ul. Franciszkań-
skiej doszło do kra-
dzieży defibrylatora 
AED o wartości około 
7 tysięcy złotych. Urzą-
dzenie  znajdowało 
się na ścianie Szkoły 
Podstawowej nr 5. Po 
otrzymaniu zgłoszenia 
policjanci rozpoczęli 
czynności operacyjne.  
We wtorek wieczorem 
(16 stycznia) poinfor-
mowali o zatrzymaniu. 
Za kradzież z włama-
niem grozi mu do 10 lat 
więzienia.                       M

Głopota!

Fot. MON, MNiSW, KPRM
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Fot. Event Center G38

EDUKACJA

W piątek (12 stycz-
nia) uczniowie kosza-
lińskiego V Liceum 
Ogólnokształcącego 
z Jedności  świę-
towali swoją stud-
niówkę. Roztańczona 
młodzież oddała hołd 
tradycji w klubie G38.

Symboliczne zapo-
czątkowanie odlicza-
nia 100. dni do matury 
sprawiło, że atmosfera 
była nasycona emo-
cjami. Dla młodzieży to 
okazja do świętowania, 
ale też swoiste podsu-
mowanie dotychczaso-
wej edukacji. Ucznio-
wie V LO pojawili się na 
balu elegancko ubrani. 
Dziewczęta prezento-
wały się w długich suk-
niach, a chłopcy w ele-
ganckich garniturach. 
Goście imprezy podzi-
wiali starannie przygo-
towane kreacje. Sala 
klubu G38 długo lśniła 
blaskiem młodzieńcze-
go wdzięku.               M

Taniec, elegancja i świętowanie. Studniówka V LO za nami

Fot. MON, MNiSW, KPRM
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mrozem. Swoją niezwy-
kłą relację obrazował 
licznymi zdjęciami oraz 
filmikami.

To nie pierwsza dale-
ka wyprawa Jędrzeja 
Józefowicza. Wcześniej 
dotarł pieszo do Rzy-

mu i do Santiago de 
Compostela. Relacje 
z jego podróży można 
przeczytać w książce 
„Dziennik wędrowca. 
Czyli jak dotarłem pie-
szo do Rzymu” oraz 
magazynie „Kontynen-

ty”. Jako, że mamy do 
czynienia z absolwen-
tem dziennikarstwa, 
możemy spodziewać 
się lekkiego pióra i cie-
kawych opowiadań, 
czego przedsmak otrzy-
maliśmy w KBP.          M

W sali pełnej widzów podróżnik opowiadał między innymi o wędrowaniu po 
zamarzniętych jeziorach.

Fot. archiwum prywatne

Arktyczna wyprawa w kilku słowach
PODRÓŻE

Niektórzy uciekają 
z Polski na zimę do 
ciepłych krajów. Są 
jednak również tacy, 
którzy wybierają zde-
cydowanie większe 
zimno niż nasze. Do 
tego grona należy Ję-
drzej Józefowicz, któ-
ry o swojej arktycznej 
wyprawie opowiadał 
w Sali Kinowej Ko-
szalińskiej Biblioteki 
Publicznej w czwartek 
(11 stycznia).

Podróżnik wraz z przy-
jacielem Piotrem Kilia-
nem spędził miesiąc na 
Grenlandii. Pokonał w 
obie strony szlak Arctic 
Circle Trail o długości 
ponad 400 km. W Ko-
szalinie mówił o wraże-
niach towarzyszących 
mu podczas przemie-
rzania arktycznej tun-
dry, a także o tym, jak 
sobie radzłi z tak dużym  

w przedsprzedaży oraz 
60 zł w dniu koncertu.

We wtorek (2 lute-
go), wystąpi rockowa 
grupa Flapjack. Na ko-
szalińskiej scenie gru-
pa będzie świętować 
swoją trzydziestkę. 
Bilet na tę muzyczną 
imprezę można kupić 
za 60 zł. W dniu wyda-
rzenia koszt uczest-
nictwa to 70 zł. 

Nie zabraknie również 
czegoś dla miłośników 
lżejszych, bujających 
dźwięków. W ramach 
cyklu 105% mocy w 
środę (17 lutego)  wy-
stąpi Zagi. To gwiazda 
młodego pokolenia, 
której utwory szyb-
ko wpadają w ucho, a 
charakterystyczne nie-
bieskie pasemka spra-
wiają, że nie da się jej 
łatwo zapomnieć. To 
świetna opcja na spę-
dzenie Walentynek. 
Bilet to koszt jedynie 
40 zł (50 zł w dniu im-
prezy).                    DG

Koncertowa zima!
KONCERTY

CK 105 zaprasza na 
trzy zimowe koncerty. 
W najbliższy weekend 
wystąpią trzy zespo-
ły metalowe. Później 
swój jubileusz będzie 
świętować grupa Fla-
pjack. Walentynki 
zaś umili nam Zagi - 
wyjątkowa wokalist-
ka, producentka i jej 
ukulele. 

Fani ciężkich brzmień 
już niebawem znaj-
dą coś dla siebie. W 
sobotę (20 stycznia) 
odbędzie się  koncert 
3 undergroundowych 
zespołów death/black 
metalowych: Stillborn, 
Ragehammer i Devil-
priest. Będzie głośno, 
będzie mrocznie, bę-
dzie rockowo! Kapele 
zawitają do Koszalina 
w ramach ogólnopol-
skiej trasy. Wstęp na 
imprezę kosztuje 50 zł 

Materiał wydawcy

19 stycznia 2024koszalininfo.pl
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